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“Je denkt misschien dat je hond de
allerliefste van de wereld is. Maar dan
weet je niet wat ik heb meegemaakt.
Namelijk was ik bezig met de Lego en
na een uurtje ging ik naar beneden
door het algemeen  bekend geluid van
een plastic zak die kapot werd
gemaakt. Toen ik ging kijken zag ik
dat Oona de plastic zak had vernield
en zag dat er een grote plas KOTS   op
de vloer lag. Ik begon met opruimen
en alle plastic weer in een andere
plastic zak te doen. Mama ging
gelukkig de kots opruimen.

Maar dan heb ik nog niet verteld over
het "zand incident". Namelijk er was
dus een wandeling en ik kwam
iemand tegen en die had blauwe
vingers. Dus ik vroeg hem of hij met
me mee naar de top van een
zandheuvel wou rennen. Hij zei ja en
we gingen naar de top. Toen we naar
beneden renden ging er een hond
voorbij ons rennen. Maar dus in mijn
pad en ik struikelde en met mijn
gezicht in het zand. 

Dat was het, doooooooeeeeeeei!”

AVLS Nieuwsbrief

Sam de Boer (11) wandelt met zijn
familie al jaren mee op verschillende
wandelingen en heeft soms zijn
bedenkingen bij de liefde die wij voor
onze Saarlozen voelen;
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Beste allemaal,

Gelukkig weer een heel volle digitale nieuwsbrief, mede dankzij alle leden
die meewerken aan een artikel of zelf foto’s of eens stukje insturen.
Hartelijk dank daarvoor, heel fijn.

Binnen een vereniging ben je niets zonder elkaar. Er zijn altijd heel veel
mensen nodig die meehelpen met wandelingen en activiteiten. Die in de
kantine staan wanneer we de clubmatch organiseren, of juist helpen met
het opbouwen en afruimen van de tenten. Mensen die vanuit onze
whatsappgroep voor fokkers, andere (beginnende) fokkers een hart onder
de riem steken, van een werpkist willen voorzien of hun hulp aanbieden
bij de bevalling. Mensen die deze nieuwsbrief in elkaar steken, die met de
Raad van Beheer overleggen, de website onderhouden, de
ledenadministratie doen, de boekhouding van onze vereniging, etc. etc.  

Ik denk dat iedereen dan ook begrijpt dat we Marianne Eggink als de spin
in het AVLS-web enorm gaan missen. Marianne is aan het eind van haar
bestuurstermijnen als secretaris gekomen en doet een stap terug. Niet
helemaal gelukkig, want met name op het gebied van de outcross en de
gezondheid van ons ras blijft ze betrokken. Samen met jullie neem ik
graag op een later tijdstip afscheid maar voor nu alvast heel veel dank
voor jouw inzet voor de vereniging, maar ook het ras in het algemeen
Marianne! En ook Johan, niet alleen de man naast Marianne, maar ook
degene die achter de schermen nog heel veel werk verzet en het laatste
jaarverslag voor deze nieuwsbrief schreef, ook jij heel hartelijk dank voor al
jouw werk!

Voor Marianne’s bestuurspositie maar ook voor een aangepast
VerenigingsFokReglement, een update van onze outcross en nog veel
meer, kunnen jullie op 6 april aanstaande tijdens de Algemene
Vergadering je stem uitbrengen! De uitnodiging en agenda daarvoor heb
je onlangs in de mail gehad.

Verder wordt 2025 sowieso een bijzonder jaar, want op 5 juli is het 50 jaar
geleden dat de Europese Wolfhond erkend werd door de Raad van
Beheer als Saarlooswolfhond! Toendertijd met weinig feestgedruis en heel
weinig aandacht, maar dit jaar wordt een heel mooi Saarloosjaar! Niet
alleen hebben we weer een Kampioensclubmatch in Hoenderloo waar
dubbele punten zijn te verdienen (21 september), we organiseren in vrijwel
alle hoeken van het land fysieke wandelingen, op 25 mei aanstaande
hebben we onze ‘jonge honden-dag’, we hebben zoals altijd in het najaar
voor leden een gratis fokkerscursus en op dierendag geeft schrijfster en
trotse wolfhondeigenaar Judith Visser een webinar exclusief voor AVLS-
leden.

Houd dus de agenda in de gaten en 
voor nu: geniet van de nieuwsbrief!

Voorzitter: 
Ineke Pompen 

Secretaris: 
Marianne Eggink 

Penningmeester: 
Jan Dirkzwager

Bestuursleden: 
Agatha Hielkema en
Maria Schipper 

Redactie: 
Ineke Pompen, vacature, Saskia
Cox-Steenbergh, Angela
Groeneveld

Column: Gwendelyn Luijk 

Foto’s Archief:  Ineke Pompen,
Saskia Cox - Steenbergh, Angela
Groeneveld, Gwendelyn Luijk,
Johan Berends,  Jan Dirkzwager,
Martine Schaap, Ellen Versnel,
Megane Gebhart, Madeleine
Scheeren,  Naomi de Boer, Rowan
Hartsuiker

Vormgeving: Angela Groeneveld

Voorwoord

Ineke Pompen
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De Agenda

In december vorig jaar hadden we nog twee F3 outcrosskeuringen;
het nestje van Kyra x Silla en de pubers van Blue en Wolfgang.
Tijdens die laatste keuring werd keurmeester Jan Ebels in het
zonnetje gezet. Jan is de afgelopen 10 jaar al vanaf het begin van
onze outcross met de Zwitserse witte herder zeer betrokken bij ons
outcrossprogramma. Als keurmeester van de Saarlooswolfhond heeft
hij een grote bijdrage geleverd aan de keuringen en aan de
gezondheid van ons ras. Ook op deze plek bedanken wij hem daar
hartelijk voor!

Daarnaast waren Agatha en Ineke eind vorig jaar bij de jaarlijkse AV
van de Raad van Beheer. Daar werd het eerder door de Raad
genomen besluit dat honden die vrij waren van afstemming, toch
getest moesten worden, met onmiddellijke ingang teruggedraaid.
Tevens werd onder meer medegedeeld dat fokkers voortaan zelf bij
de dekaangifte moeten aangeven dat de honden waarmee zij/hij
fokt, voldoen aan de geldende wet- en regelgeving. Meer info
hierover vind je op onze website. 

Wandeling in Schoorl

Wandeling in Schoorl
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19 januari hadden we onder grote belangstelling onze
Nieuwjaarswandeling in Lage Vuursche. Het was lekker fris en jong
en oud vermaakte zich goed, ook bij de koffie of chocomel na afloop. 

Op zondag 16 februari ontdekten we met elkaar en onder leiding van
een gids van Staatsbosbeheer het mooie duingebied bij Schoorl. Een
pittig wandelgebied maar een gebied dat met al dat zand, heide en
duin gemaakt leek voor de Saarloos. Er werd veel gerend, gegraven
en gespeeld en na afloop was er ook wederom gelegenheid om op
het terras nog wat te drinken.

23 maart is in Woerden de tussentijdse keuring van de 6 pups van
Jonna (F2 Noorse elandhond) x Malchik (F2 Northern Inuit).
Belangstellenden zijn van harte welkom.

Nieuwjaarswandeling 2025
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De Agenda

Op 6 april staat de jaarlijkse algemene ledenvergadering van de AVLS
gepland. Online dit jaar. Jullie hebben daar onlangs de uitnodiging
voor in de mail gekregen. Ik weet dat de AV voor veel leden wat verder
van hen afstaat maar dit is juist de gelegenheid om inspraak te
hebben in de wat grotere of kleinere plannen die op tafel liggen. Daar
komt bij dat we dit jaar ook nog één bestuursfunctie vacant hebben
en het nieuwe VerenigingsFokReglement bespreken. Handig om te
weten wat er gaat veranderen!

13 april kun je weer mee op een losloopwandeling en dit keer in de
bossen van Chaam. Een gebied met bossen, heidevelden met
vennetjes en gras en waar we eindigen bij het
pannenkoekenrestaurant.

25 mei keurt raskeurmeester Marjolein Flobbe voor ons in Woerden,
de nesten met jonge honden van de afgelopen twee jaar. Super leuk
om alle broertjes en zusjes (en liefst met pappa en mamma erbij) van
de nesten weer te kunnen zien, en een mooie gelegenheid om bij te
praten. Ook handig voor als je binnenkort op zoek gaat naar een
bruidegom of bruid 😉.

Er komt nog veel meer aan dit jaar maar zet in ieder geval ook vast
zondag 21 september in je agenda want dan houden we vanwege dit
feestjaar weer een Kampioens Clubmatch (KCM) in Hoenderloo. Bij
een KCM zijn punten te verkrijgen en dit keer zelfs dubbele punten. 

Wandeling Schoorl

Nieuwjaarswandeling
2025
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Sen en Rataplan

De AVLS kreeg bericht van Cees Jan
van Deelen dat Harawyn Polderwolf
Faithful Sen (roepnaam Sen) op 19
februari is gedekt door Rataplan
(roepnaam Sokka). Bij een succesvolle
dekking worden de pups rond 23 april
verwacht. Heb je interesse in een
pupje? Neem dan contact op met
Cees Jan. De pups krijgen een
volledige stamboom als
Saarlooswolfhond. Meer info over de
ouderdieren vind je op de pagina met
de dekmeldingen.

Ailin en Marty

We zijn blij te kunnen melden
dat Ailin op 22 januari 7 pups
heeft geworpen, 5 teefjes en 2
reutjes, allen wolfsgrauw. Een
teefje is later helaas overleden.
Ailin Galanthynius Vlčí Pouto
werd gedekt door Morty
(Brisingr Mirimo Elenya Narmo).
Alle pups hebben een baasje
gevonden.

Dekkingen en Geboortes

Voodoo en Iroh

In de nacht van 5 op 6
december is Voodoo
bevallen van 9 pups: 3
reutjes (1 bosbruin en 2
wolfsgrauw) en 6 teefjes (4
bosbruin en 2 wolfsgrauw).
Moeder en pups maken het
goed. Voodoo (Sigyn’s
Devotion Völuspa des
Terres du Valhalla) werd op
7 oktober gedekt door Iroh
(Balboa Benjiro Waya
Whakan). Alle pups hebben
een baasje gevonden.

Sokka en Sen

Nest
van
Ailin

Ayla en Ryuk

We kregen bericht van Nell Conti dat
Ayla (Etta James I Lupi di San
Francesco) op 10 december 5 pups
heeft geworpen, 2 reutjes (beiden
bosbruin) en 3 teefjes (2 wolfsgrauw en
1 bosbruin) Ayla werd gedekt door Ryuk
(Khalibisnya Maginwulf Ryuk). Alle pups
hebben al een baasje gevonden.

Nest van Voodoo
Elenya en Aryam

Op 28 december heeft Elenya van
Karin Scheller, het leven
geschonken aan 6 pupjes. Helaas
moesten 2 pupjes worden
ingeslapen wegens een open
gehemelte. Moeder en haar 4
pupjes (3 wolfsgrauwe reutjes en 1
bosbruin teefje) maken het goed.
Elenya Indyo Rácaron werd gedekt
door Aryam sai Vlčí Pouto. Alle
pups hebben al een baasje
gevonden.

Nest van Elenya

Freya en Ghost

Op 5 januari heeft Freya het leven
geschonken aan 7 pups, 4 reutjes
en 3 teefjes, allen wolfsgrauw. De
bevalling verliep vlot. Later is een
teefje helaas overleden. Freya werd
gedekt door Ghost. De pups
worden ingeschreven in NHSB
bijlage G-1. en maken deel uit van
het outcrossprogramma van de
AVLS. Alle pups hebben een baasje
gevonden.

Nest van Freya
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Keuringen, nestjes en meer!

De outcrosscommissie had in december twee keer een F3 husky outcross te
keuren, maar in 2 verschillende fases: voor de pupjes van Kyra en Silla was
het de eerste keer en de slungelige pubers van Blue en Arthos hadden hun
eindkeuring.

De 3 pupjes van Kyra zijn 2 teefjes en een reutje. Hoewel de keuring bij de
leeftijd van 7 weken natuurlijk altijd nog maar een globaal beeld geeft was
dat wel een mooi beeld: “Mooie rasvertegenwoordigers met goede, duidelijke
geslachtstypes en fijne karakters.” aldus keurmeester Marjolein Flobbe. In
juni volgt van dit nest de volgende keuring.

Daarnaast dus de eindkeuring voor het nest van Blue. Totaal 8 honden, 3
reutjes en 5 teefjes. 1 teefje werd niet goedgekeurd, 1 teefje was al helemaal
klaar met de gezondheidsonderzoeken en werd goedgekeurd en 1 reutje
idem. Alle andere honden werden onder voorbehoud van de
gezondheidsuitslagen goedgekeurd. 

In januari ging de selectiecommissie op bezoek bij de nieuwe outcross met
de aangekeurde Amerikaanse wolfhond Ghost. Ook hier weer vanwege de
leeftijd een globale keuring van de 2 teefjes en 4 reutjes. Volgens de
keurmeester: “Een veelbelovende outcross. De pups zijn al herkenbaar als
Saarloostype, ook qua gedrag, maar ze herstellen snel. Mooie hoofdjes en
lange benen.” Dit nest zal in het najaar de tussentijdse keuring hebben. 

Tenslotte hadden we bij het schrijven van deze nieuwsbrief een dekking
tussen Sokka (F2 Northern Inuit- uit Pip x Loki) en Sen (100% Saarloos). Bij een
succesvolle dekking krijgen deze pups weer een Saarlooswolfhond-
stamboom.

Outcross Nieuws

Outcrosskeuring Kyra x Silla

Outcrosskeuring Blue x WolfgangOutcrosskeuring Freya x Ghost

Outcrosskeuring
Freya x Ghost
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A Wolf Called Romeo.

247 blz, paperback, uitgever Mariner Books

Boekbespreking

Mijn echtgenoot, die een lichte wolvenfetisj heeft en vele
wolvenboeken raadde me dit boek uit zijn wolvenbieb aan. ‘A Wolf
Called Romeo’ is inderdaad een prachtig en ontroerend boek dat
de lezer uitnodigt om na te denken over de verbinding tussen
mens en natuur. Nick Jans neemt de lezer mee op een emotionele
reis door de ongerepte natuur van Alaska. Het waargebeurde
verhaal draait om een bijzondere wolf, Romeo, en de unieke band
die hij ontwikkelt met de mensen in Juneau. Jans, schrijver en
natuurliefhebber, weet niet alleen het leven van Romeo te vangen,
maar ook bredere thema’s van liefde, verlies en de onmiskenbare
verbinding tussen mens en natuur.

Het boek

Het boek introduceert al snel Romeo, een majestueuze grijze wolf
die op een dag verschijnt in Juneau, vlakbij het huis van de
schrijver, wiens droom het altijd al was om wolven in het wild te
ontmoeten. Hij kan zijn geluk niet op en gaat zijn ontmoetingen
met Romeo vastleggen, wat later samenkomt in deze roman. Wat
Romeo zo bijzonder maakt, is zijn ongewone gedrag; in plaats van
angst voor mensen te tonen (wat normaal wolvengedrag is) zoekt
hij actief hun gezelschap op. Dit gedrag wekt de nieuwsgierigheid
van de lokale bevolking, en al snel wordt hij een legende in de
gemeenschap, en een vriend van de bevolking.

De schoonheid van de Alaskaanse wildernis wordt ook levendig
vastgelegd, waardoor de lezer het landschap bijna kan voelen. Jans
wisselt tussen persoonlijke anekdotes, observaties van Romeo en
bredere reflecties over de menselijke ervaring. Voor mensen met
een passie voor dieren, natuur en de complexe relaties die we met
onze omgeving hebben, is dit boek een aanrader. Het boek blijft
een tijdje bij je hangen en moedigt aan om na te denken over onze
rol in de natuurlijke wereld. Of een Nederlandse vertaling
verkrijgbaar is betwijfel ik. Maar het Engelse origineel is zeer goed
leesbaar, ook als Engels een tweede taal is.

Auteur: Nick Jans

Saskia Cox-Steenbergh
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Het begin van ons avontuur
Op 4 januari 2015 haalden we Raven op uit
Berlijn. Wow, wat zag ons leven er toen
nog anders uit! We hadden nog geen
kinderen, maar dat was wel al jaren onze
grootste wens. Helaas liet de natuur het
maar niet toe. Nadat ik eind 2013 mijn
eigen bedrijf startte, kreeg ik meer vrijheid,
en de mogelijkheid om samen te leven
met een hond bekroop me langzaam. Ik
vond Duitse Herders zo mooi, maar mijn
vader vertelde me over de
Saarlooswolfhond, een kruising tussen een
Duitse herder en een wolf. Al gauw was ik
verkocht.

Ik kwam terecht bij een hele aardige
mevrouw, Sylvia Weyrich in Berlijn, die net
een nestje Saarlooswolfhonden
beschikbaar had. Al op de foto zag ik er één
uitspringen; zijn blik, ik weet het niet, maar
ik voelde dat dit onze Jiro zou worden.
Want dat was de naam die ik in gedachten
had voor mijn eerste zoon. Al was hij dan
geen echte zoon, hij was voor ons toch een
beetje de eerste, in de vorm van onze
eerste hond. Daarom heet Raven ook
officieel Raven Jiro, geboren in het J-nest
van Sylvia Weyrich. Later, in 2015, werd,
wonder boven wonder, onze echte zoon
geboren, Jiro Jamukha genoemd.

De stamboom van ... Raven

Het leven met Raven
Samen met mijn vrouw Saran runnen wij al jaren ons concept Altai, waarin we unieke overnachtingen en een
Bed & Breakfast aanbieden. Ik grap wel eens dat als Raven er niet meer zou zijn, onze Bed & Breakfast
waarschijnlijk lang niet meer zo goed zou lopen! Hij is altijd zo geliefd bij onze gasten. Maar ook: sommige
gasten vragen soms in eerste instantie of Raven op afstand gehouden kan worden, omdat ze ietwat angst
hebben voor grote honden. Maar bij vertrek geven ze hem tóch vaak een innige omhelzing, omdat hij zo
ontzettend lief is voor iedereen. Raven is inmiddels al 10 jaar, wat, hoe pijnlijk ook, voor een Saarlooswolfhond al
redelijk bejaard is. Je zou het niet zeggen; voor ons is hij nog steeds de puppy die we 10 jaar geleden uit Berlijn
met de auto ophaalden.

De stamboom van Chumani’s Jiro Raven Loki, roepnaam Raven – geboren 8
november 2014

De vader van Raven is Baka Inu Laufeyra Sonr Loki
Grootvader aan vaders kant is Izkander de Louba-Tar

Grootmoeder aan vaders kant is Onisumsi Ocarina Bastaja

De moeder van Raven is Chumani’s Chiara Evora
Grootvader aan moeders kant is Arik du Chalet aux Loups

Grootmoeder aan moeders kant is Evora de Louba-Tar

Het leven met Raven

Begin van het avontuur
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De stamboom van ... Raven

Samen de wereld verkennen
Al van jongs af aan nam ik hem overal mee
naartoe. Hij vond mensen en kinderen
interessant, dat merkte ik al snel. Honden vond
hij ook leuk, maar dat werd snel minder. Ik
merkte dat hij een beetje mijn karakter
overnam; dat is ook niet raar, want ik bracht
elke dag met hem door. Echt élke dag. “Zo
baasje, zo hond,” zeggen ze ook wel. We
leerden elkaar steeds beter kennen, en Raven
werd een hond als geen ander, zoals ik in het
begin al zei. Hij groeide op in Julianadorp,
vlakbij het strand, waar we heel graag
kwamen, vooral in het koude seizoen (want
dan is het zo heerlijk rustig op het strand).
Toen hij 3 jaar was, vertrokken we naar het
platteland van Breezand, tussen de
bollenvelden. Daar kregen we de ruimte en
konden we schapen, varkens, kippen en
kalkoenen in onze tuin laten scharrelen. Raven
vond het wel best. In het begin was het
natuurlijk wat spannend, maar ik merkte al
snel dat hij de situatie goed begreep; die
dieren horen ook bij onze familie en ons leven.
Wat is het mooi om te zien hoe hij omgaat
met die ondeugende kippen die tijdens het
koken de voordeur binnenkomen om wat
restjes mee te pikken, de varkens die ook
ontzettend ondeugend kunnen zijn en
inmiddels tot reusachtige dieren zijn
uitgegroeid, en de schapen die bij ons in de
yurt zijn opgegroeid en met de fles groot
moesten worden, omdat hun moeder hen
verstoten had. Raven lijkt echt op mij; aan de
ene kant heel erg teruggetrokken, op zichzelf
gesteld, maar aan de andere kant ook vol
liefde voor alles en iedereen. Mens of dier, hij
vindt het allemaal wel best!

Veel prachtige herinneringen met Raven

De uitdagingen van de puppytijd
Raven bleek al snel een verhaal op zich. De opvoeding was geen moment
gemakkelijk. Wat was hij ondeugend! Slopen, bijten, uitdagen en niet alleen
kunnen zijn; dat was een typische Saarloos. “Wacht maar tot jullie kind geboren
wordt,” zeiden mensen tegen mij. Nou, ik kan je zeggen dat de opvoeding van die
pasgeboren baby niets was vergeleken met de puppy die Raven was. Maar hij was
tegelijkertijd ook zo lief en zó mooi. We genoten enorm van hem, maar het was
ook wel afzien. Wekenlang sliep ik naast zijn bench om elke dag een stukje verder
van zijn bench te slapen, zodat hij gewend raakte aan zijn eigen plekje alleen. Die
bench had hij echt nodig, zo kon hij zich 's nachts afzonderen en niet ronddwalen
(en dingen slopen). Met lang doorzetten lukte het; nu, 10 jaar later, slaapt hij nog
steeds heel graag in zijn bench, zijn veilige plekje ’s nachts.

Overal gingen we samen naartoe; op vakanties in het
buitenland, paaseieren zoeken in het bos met de familie,
naar het strand (ook in het hoogseizoen!), met de bus naar
de stad, familie- en verjaardagsbezoek, samen fietsen of
skaten, en onze eindeloze wandelingen in de duinen en het
bos. Ook als ik me moest afzonderen in mijn kantoortje
thuis, was hij er altijd bij. Maar hij was niet alleen betrokken
bij mij; hij was betrokken bij het hele gezin. Toen hij ruim 6
maanden was, werd onze zoon Jiro geboren en ze groeiden
op als broers, altijd samen. Ik heb daar zo van genoten en
constant mijn ogen uitgekeken. Zo lief en beschermend,
een echte grote broer. Natuurlijk wist hij dat er vaak iets te
eten viel als Jiro weer eens wat op de grond gooide, haha!
Maar serieus, het was veel meer dan dat. 

Opgroeien tussen allemaal andere dieren
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Ouder worden
En nu, nu hij 10 jaar is, is het nog altijd
hetzelfde. Voor mij is hij nog steeds de
jonge hond die hij vroeger was. Hij
heeft nog steeds zo veel energie en
verwelkomt elke keer weer de gasten
met het grootste enthousiasme. 

Dat kan soms nogal overweldigend
zijn, want hij is echt een grote jongen.
We krijgen geregeld gasten die ons
vragen of de hond op afstand
gehouden kan worden, omdat ze
(grote) honden toch wel spannend
vinden. Maar al snel komen ze tot de
conclusie dat Raven echt een “grote
vriendelijke reus” is. Eindeloze
omhelzingen van kinderen en zelfs
van gasten die aanvankelijk zeiden dat
ze het spannend vonden. Zijn kopjes
en het zware leunen met zijn volle
gewicht tegen je lichaam blijven zo
schattig. 

Soms vraagt hij ietwat (te) veel
aandacht en kan hij een beetje jaloers
zijn als ik weer eens met een van onze
gasten een gesprek aanga (of wat
aandacht aan de varkens geef)… maar
het bewijst alleen maar weer hoe
ontzettend lief en sociaal hij is.

De stamboom van ... Raven

Raven en de Bed & Breakfast
Enkele jaren later begonnen mijn vrouw en ik serieus plannen te maken om de
Mongoolse cultuur te promoten in Nederland, onder andere door middel van een
yurt Bed & Breakfast. Dat betekende dagelijks vreemde mensen over de vloer. En als
er één ding niet vreemd was voor Raven, dan waren het vreemde mensen. 

Als ik en mijn vrouw (en kind) van elkaar gescheiden waren, bijvoorbeeld als ik in
de tuin werkte en mijn vrouw binnen was, dan lag hij in het midden van de tuin, zo
dichtbij iedereen als mogelijk, om zo iedereen veilig bij elkaar te kunnen houden
en een oogje in het zeil te houden.

Eindeloze vriendschappen...

En eindeloos genieten

Ik noemde hem ook wel de anti-waakhond; hij verwelkomt vreemden maar al te graag en leidt ze rond op
het erf, als een echte gastheer. Natuurlijk ben ik dan wel in de buurt. Eerlijk gezegd durf ik niet te zeggen
wat zijn gedrag is als ik niet in de buurt ben; dan kan hij wel gestrest zijn en uren turen in de verte, wachtend
op een glimp van mij om me dan weer met luid geloei te verwelkomen (en ietwat geïrriteerd te kijken
waarom het zo lang duurde tot ik weer terugkwam). Maar hij blijft een echte allemansvriend. En ik blijf het
zeggen; hij is heel zelfstandig en kan een dag alleen zijn als het moet. Maar hij blijft ook ondeugend en
stiekem als vroeger; laat beslist geen koekje of pakje boter op tafel staan, want voor je het weet vind je de
lege verpakking ergens buiten in het gras.
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De stamboom van ... Raven

Daarom zeg ik steeds weer: wat moet ik toch als Raven er niet meer is? Hij brengt mensen samen en vult een
gat waarvan ik weet dat het ooit gaat ontstaan. Tegelijkertijd denk ik soms ook – en dan ben ik echt heel
eerlijk – dat als hij er niet meer is, ik wel een heel stuk vrijer ben. Hoe volwassen, zelfstandig en gemakkelijk hij
ook is; hij vraagt nog altijd elke dag mijn volle aandacht. Maar ik kan wel zeggen dat Raven een aanvulling in
mijn leven is, zoals ik dat nooit had durven dromen.

Ik vind het soms wel wat overdreven dat mensen hun hond zien als een “kind”, maar eerlijk gezegd lijkt Raven
soms wel echt mijn eerste kind. Een hondenkind dan wel.

De toekomst zonder Raven
Maar hij wordt natuurlijk ouder. Ik merk dat hij meer zijn eigen plekje nodig heeft.
’s Avonds wil hij echt graag rust, niet te veel drukte, gewoon zijn eigen kussen of
zijn eigen hoekje. Laat hem dan vooral met rust tot ’s ochtends vroeg. Maar zelfs
nu, met onze jongste zoon Kenji Jangar, die eind 2023 geboren is, zie ik weer
zoveel dingen terug van hoe het allemaal begon met onze zoon Jiro, die samen
opgroeide met Raven. Zoveel mooie herinneringen komen weer naar boven. En
zelfs met de grote verhuizing naar Oost-Groningen in datzelfde jaar (nog dieper
het platteland in!) past Raven zich opnieuw aan zonder problemen, zelfs met al die
grote veranderingen om hem heen.

Momenten van het leven met Raven

Rowan Hartsuiker

Dit artikel is met toestemming herplaatst
van de site https://www.altaiyurt.nl/
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We kijken in dit verslag terug op het jaar 2024. Wat gebeurde er het
afgelopen jaar allemaal in Saarlooswolfhondenland? We kunnen gerust
zeggen: nogal veel! 

Pups
Allereerst een groot compliment aan onze fokkers. Zij voegen de belangrijkste
waarde toe die we als vereniging hebben: de geboorte van pups! Na het
teleurstellende jaar 2023 ging het in 2024 gelukkig weer wat beter met de
pupaanwas. In totaal werden 62 pups geboren in 11 nesten. In Nederland telden
we 6 nesten (inclusief 2 outcrossnesten) met 30 pups (17 teefjes en 13 reutjes).
Bij onze buitenlandse fokkers werden 5 nesten geboren met 32 pups (15 teefjes
en 17 reutjes). Al met al een redelijk resultaat.

Vrij door vererving
Het bestuur van de Raad van Beheer liet in juli weten dat 'vrij door vererving' bij erfelijke afwijkingen ‘niet
meer was toegestaan.’ De AVLS maakte hier samen met de NVSWH bezwaar tegen. We toonden aan dat de
argumenten voor dit besluit feitelijk onjuist waren. Toch wilde de Raad dat de maatregel onmiddellijk inging.
Dit werd echter op de AV van 23 november door een meerderheid van de leden teruggedraaid. De
aangenomen tekst luidde: “De Algemene Vergadering verzoekt het bestuur het gewraakte besluit per
ommegaande in te trekken en de software zo in te richten dat wanneer beide ouders van een nest
aantoonbaar “Vrij” zijn van een mutatie waarvoor screening in het Verenigingsfokreglement (en t.z.t. in de
foknormen) verplicht is gesteld, de kwalificatie “Free by Parents” automatisch aan de nakomelingen wordt
toegekend.”

Geen stambomen
In 2024 werd een nest gefokt met
een outcrossteef die erfelijk was
belast met ED-3 (LPC). Dit was al het
tweede nest van deze teef. Voor het
eerste nest (in 2022) had de Raad
van Beheer een fokverbod
opgelegd, voor dit tweede nest gaf
de Raad geen stambomen af. De
fokster probeerde dit alsnog bij de
Geschillencommissie Kynologie af te
dwingen, maar haar eis werd
afgewezen. De Commissie stelde
vast dat zij alleen met de
moederteef verder had mogen
fokken na toestemming van een van
de rasverenigingen. Die
toestemming had zij niet. De fokster
verklaarde dat zij geen toestemming
nodig had en ontkende dat ED-3
(LPC) erfelijk was. Het eindoordeel
van de Commissie was dat de
fokster, tegen beter weten in, een
tweede nest had gefokt waarmee zij
niet aan de geldende outcrossregels
had voldaan. Het nest kreeg
definitief geen stambomen.

Outcross
Er werden dit jaar 2 outcrossnesten geboren. Het nest van Jonna
met 6 pups en het nest van Kyra met 3 pups. Op 30 augustus vond
de nestkeuring plaats van de 6 pups van Jonna (F2 Noorse
Elandhond) en Malchik (F2 Northern Inuït Dog) en op 6 december
de nestkeuring van de 3 pups van Kyra (SWH) en Silla (F2 Husky).
Aan het eind van het jaar werd Freya gedekt door Ghost (NHSB G-
O), een nieuwe outcrosslijn met een aangekeurde American
Wolfdog. 

 Husky/ZWH 
Op 26 mei vond de eindkeuring plaats van het outcrossnest
met 6 pups van Sol (F2 Husky) en Moby (F2 ZWH). Bij de
honden was de variatie van F2 x F2 goed te zien. 5 honden
werden toegelaten tot de fok, 1 teef werd toegelaten onder
voorbehoud van een goede herkeuring op ED. Lea, een teef uit
dit nest wierp dit jaar 7 pups. Dit nest is het laatste in het
outcrossprogramma, de pups hebben allemaal een volledige
SWH stamboom kregen.

 NID/SWH 
Op 27 oktober vond de eindkeuring plaats van de 7 pups van
Arwen (F1 NID) en Kami (SWH). 1 hond werd toegelaten tot de
fok, 4 honden werden toegelaten onder voorwaarde van een
goede ECVO-uitslag. Twee teven werden niet toegelaten. Eén
teef was gesteriliseerd wegens ernstig bloedverlies tijdens de
loopsheid, de andere teef werd niet toegelaten wegens ED-1.
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PCYT2-D
In 2024 kwam de gentest voor PCYT2-Deficiëntie (PD) op de markt. Het DNA
van Saarlooswolfhonden kan nu onderzocht worden op deze erfelijke ziekte.
Laboklin Nederland voert de test uit. AVLS leden krijgen korting op vertoon
van hun lidmaatschapskaart, aan te vragen bij het secretariaat.

Foknormen
Het document "Foknormen" (voorheen "Normenmatrix") dat voor de
Saarlooswolfhond is opgesteld door de AVLS in samenwerking met de
NVSWH ligt al geruime tijd bij de Raad van Beheer, maar wacht nog steeds op
implementatie. In het document zijn de fokregels opgenomen waaraan een
fokker moet voldoen die niet is aangesloten bij een rasvereniging. Dit
document staat los van het Verenigingsfokreglement dat geldt voor fokkers
die zijn aangesloten bij een rasvereniging.

Husky/SWH 
Op 15 december vond de
eindkeuring plaats van de
8 pups van Blue (F2
Husky) en Arthos (SWH).
2 pups weden toegelaten,
5 werden onder
voorbehoud van een
goede ECVO-uitslag
toegelaten. 1 pup werd
niet toegelaten. 
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Ledenvergadering
Na drie jaar online vergaderen zagen we elkaar op 21 april weer
in levenden lijve. Door persoonlijke omstandigheden moest
Reinier van Wattum helaas zijn werkzaamheden in het bestuur
neerleggen. 

Bij zijn afscheid werd hij toegesproken door secretaris Marianne
Eggink. Als voorzitter en bestuurslid heeft Reinier met zijn
ervaring als jurist en kandidaat-notaris een grote inbreng gehad
in de besluitvorming in onze vereniging. Zijn adviezen waren
altijd to the point. Marianne memoreerde dat Reinier een grote
rol heeft gespeeld in de opzet van het outcrossprogramma. Hij
heeft hiervoor veel overleg met de Raad van Beheer gehad. 

Na afloop volgde een groot applaus voor
Reiniers inzet. Hij kreeg als cadeau een
mooie bos bloemen en een ingelijste
fotocollage van zijn werk door de jaren
heen. Juriste Agatha Hielkema nam het
stokje van Reinier over en werd met
algemene stemmen benoemd tot
bestuurslid. Ineke begon aan haar tweede
termijn als voorzitter. Ook voor hen was er
applaus. De vergadering sprak haar
waardering uit voor het vele, vaak voor de
leden onzichtbare werk dat het bestuur
voor de vereniging verricht. 

Jan Ebels in het zonnetje

Outcrosskeuring

Afscheid Reinier

Jan Ebels
Op 15 december hebben we Jan Ebels in het zonnetje gezet. Jan, vanaf het
eerste begin lid van onze selectiecommissie, heeft met zijn enorme ervaring
als keurmeester van de Saarlooswolfhond een geweldige bijdrage geleverd
aan de keuringen van de outcrosshonden. Hij kreeg uit handen van Ineke
Pompen een ingelijste fotocollage van zijn keuringen door de jaren heen en
een goede fles wijn ontbrak niet. Ineke sprak namens de vereniging haar
grote waardering uit voor het vele werk dat Jan in al die jaren voor de AVLS
heeft verricht. 

Alle dekkingen, geboortes en
keurrapporten zijn gepubliceerd op de
website. 
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Fokkerscursus
We hebben door de jaren heen al heel wat fokkerscursussen gegeven. Sinds
corona worden de cursussen online gegeven. Dit is gratis voor leden. De
laatste cursusdag ontmoetten we elkaar bij cursusleidster Maria Schipper. We
sloten af met een wandeling en een lunch bij Maria thuis. Dat wordt al een
echte traditie.

Rapport Wageningen University & Research
Dit jaar verscheen het rapport 'Fokken van Gezonde Rashonden’ van
Wageningen Universiteit & Research. De AVLS, de vereniging Bouvier des
Flandres en de vereniging voor Stabij- en Wetterhounen namen deel aan het
onderzoek. Onderzoeksvragen waren: hoe ga je in het
verenigingsfokreglement om met genetische aandoeningen, welke rol kan
DNA spelen in het terugdringen van inteelt en verwantschap en welk
verstandig fokbeleid kan bijdragen om met outcross het ras te verbeteren. Het
rapport is gepubliceerd op onze website.

Embark 
De inteeltcoëfficiënt van toekomstige fokcombinaties kan nu worden
berekend met een nieuwe tool: de pair predictor. Ook kan dit worden
vergeleken met het rasgemiddelde en kunnen de genetische
gezondheidsaandoeningen en een overzicht van de vachtvoorspellingen
worden bekeken. Om de pair predictor te kunnen gebruiken vraag je de
eigenaar van de beoogde fokpartner jou ‘shared-owner’ te maken als de hond
niet in jouw account staat.

Jaarverslag 2024

Herplaatsers
In 2024 hebben we bemiddeld bij de herplaatsing van 3 Saarlooswolfhond
teven. Voor hen is een fijn, nieuw thuis gevonden. Eén van de teven was al op
hoge leeftijd en is later dat jaar overleden.
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Dekreuen
Eind 2024 telden we 42
dekreuen. Van de 47
reuen op de dekreuenlijst
moesten 4 reuen worden
verwijderd, omdat zij de
leeftijd van 10 jaar
hadden bereikt. Eén reu
overleed begin december
op 7-jarige leeftijd. Er
staan steeds meer reuen
uit outcrosslijnen op de
lijst. Fokkers krijgen
daarmee een ruimere
keus voor de bruidegom
van hun teef en zo kan er
meer frisse lucht in de
populatie komen. Twee
reuen uit de outcross,
Kuno en Hamish, werden
in Tsjechië ingezet als
dekreu. Eerder was dat al
het geval met Hunter.

Lezingen
Omdat de laatste jaren relatief weinige nesten worden geboren, gaf Maria
Schipper op 2 maart een PowerPoint presentatie in Woudenberg over de
stand van zaken in de populatie. We gingen daarna met elkaar in gesprek
hoe we gezamenlijk het tij kunnen keren.
André Donker, ecoloog en voormalig boswachter bij Natuurmonumenten,
gaf een interessante presentatie over de wolf die, ondanks alles, altijd heeft
weten te overleven in Europa. Nu is hij weer terug in Nederland. Er zijn
volgens Donker veel complottheorieën over de wolf, maar dat is al
eeuwenlang zo.
Dr. Paul Mandigers van het Expertise Centrum Genetica is een oude
bekende van ons. Hij heeft in het verleden al eens een lezing gehouden
over epilepsie en het was tijd voor een update. Er is nu meer bekend over
de omgevingsfactoren die op epileptische aanvallen van invloed kunnen
zijn. Na afloop was er ruimte voor vragen, waar volop gebruik van werd
gemaakt. Ineke maakte een verslag die in nieuwsbrief 4 is opgenomen.

Kennel van de Kilstroom
Op 15 september 1934 werd kennelnaam Van de Kilstroom in de boeken van de Raad van Beheer
ingeschreven. Dat was in 2024 precies 90 jaar geleden. Daarmee is het een van de oudste hondenkennels in
Nederland.

Kennel van
de Kilstroom
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Nieuwsbrief
In april verscheen de eerste digitale nieuwsbrief met een nieuwe redactie
in een nieuwe vormgeving. Er werden 4 nieuwsbrieven gepubliceerd.
Heel veel dank aan de leden die stukjes en foto’s hebben ingestuurd. 

Fokkers helpen fokkers
Dit jaar staken 15 AVLS fokkers de koppen bij elkaar na de
brainstormsessie op 2 maart in Woudenberg. De werkgroep 'Fokkers
helpen fokkers' werd opgericht als vraagbaak en praktische hulp voor
beginnende fokkers.

Boekverloting
Leden konden dit jaar een exemplaar winnen van het boek ‘Het meisje
met de halve ster.’ Een oorlogsroman van Judith Visser over een vrouw en
een jonge wolf die in Rotterdam na het bombardement ontsnapt uit
Diergaarde Blijdorp. De gelukkige winnaar was Jolanda Schregardus-
Radema. 

SWD-International 
Een gezamenlijke database zou voor de AVLS een belangrijke
toegevoegde waarde kunnen zijn. Al vanaf het begin werd dit door ons
voorgesteld, maar er werd nooit uitvoering aan gegeven. Misschien dat er
nu stappen in die richting gezet kunnen worden?

Social media
Op social media nam het aantal volgers gestaag toe. Op Facebook telden
we 1952 volgers. Instagram rukt op met 1339 volgers.

Activiteiten en wandelingen
We wandelden weer wat af dit jaar. Voor de Nieuwjaarswandeling gingen
we naar de bossen van de Lage Vuursche. Na afloop warme chocomelk
met slagroom, taart en gebak. Genieten! Op 2e Paasdag wandelden we in
het Abtswoudse bos bij de Kynologenclub Delft. Op 26 mei gingen we
naar het Dwingelderveld in Drenthe om onze leden in het oosten en
noorden van het land van dienst te zijn. In juni waren we drie dagen lang
te vinden in de Achterhoek bij de Farm & Country Fair en wandelden we
in het mooie gebied van Buitenplaats Leyduin. De najaarswandeling was
weer in de bossen van ’t Gooi, nu met schitterende herfstkleuren. Mensen
die meer willen weten over ons ras worden altijd van harte uitgenodigd
mee te wandelen. De wandelingen worden aangekondigd op Facebook
en op de evenementenkalender op de website.

Clubdag 
De clubdag op 1 september was erg gezellig, maar ook bijzonder zonnig
en warm. Gelukkig konden we de nodige schaduwplekjes vinden. Er was,
zoals elk jaar, een ontspannen sfeer. Dat kunnen onze Saarloosjes altijd
zeer waarderen. We konden weer bijpraten en ervaringen uitwisselen.
Keurmeester was de raskeurmeester voor de Saarlooswolfhond, Marjolein
Flobbe. Zij kent de Saarlooswolfhond goed en dat heeft zeker bijgedragen
aan de ongedwongen sfeer.

Het bestuur.

Wandeling
Drenthe

Farm &
Country
Fair

Clubdag 2024
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Vraag het aan Marijke

Marijke Saarloos, stond in haar eigen wieg al aan de wieg van de
Saarlooswolfhond, het geesteskind van haar vader Leendert
Saarloos. 

Nu adviseert ze mee over hoe het ras gezond in stand te houden. Als
iemand antwoord kan geven op onze vragen over hoe onze
Saarlozen te verzorgen, dan is Marijke het. Recht voor zijn raap, zoals
we van Marijke gewend zijn. We nodigen leden daarom van harte uit
vragen in te sturen over de verzorging en opvoeding van hun
Saarloos aan het mailadres: secretaris.avls@gmail.com ovv “vraag
het Marijke”. 

Directe antwoorden en geen vraag te lastig...

Vanaf dag 1 krijgen honden veel te veel ruimte
van hun bazen. Saarloos eigenaren zijn daar niet
anders in. Een pup gaat trekken, omdat ze naar
een andere hond of een drol of plasje toe wil, en
dan denken ze: “oh wat schattig, hij wil
snuffelen/ kennis maken etc.” Maar dat moet je
vanaf het begin niet goed vinden. Want als je
mee beweegt naar zijn doel, dan beloon je de
pup en hij heeft succes met trek gedrag. Je
hebt hem dan aangeleerd dat hij moet trekken
om zijn zin te krijgen. Hij heeft ook met succes
contact met een andere hond. Je moet een pup
dus nooit al trekkend ergens naar toe laten
gaan waar hij heen wil, als hij aan de lijn zit. Ook
als hij ergens niet heen wil en stil gaat staan,
gaat hij achteruit trekken. Ook dat moet je
vanaf het begin niet accepteren.

Als pup zijn honden nog heel onderdanig,
speels en lief en hebben ze nog geen of weinig
dominant gedrag. Over het algemeen leidt dit
contact ook niet tot conflicten, waardoor
mensen denken “ach laat hem maar even, goed
voor het socialiseren met andere honden …
toch”. Maar het probleem ontstaat als de pup
groter wordt, dan willen ze ook naar honden toe
om ze al dan niet in hun territorium te
confronteren. Dan kan het tot ongewenste
confrontaties leiden en heb je een reactieve
hond gekweekt.

Als de hond trekt en je corrigeert hem en hij houdt op
met trekken, moet je niet denken “oh hij luistert nu
goed, ik laat hem er alsnog heen gaan als beloning”.
Deze nuance snapt een hond niet. Hij denkt dan nog
steeds, “Ik wil daar heen dus ik ga daar heen” en de
volgende keer trekt hij dan sowieso weer aan de lijn.
Laten snuffelen en spelen met een andere hond, doe
ik alleen als de pup los is in een veilige omgeving en ik
zeker weet dat de andere hond betrouwbaar is met
pups, soms aan de lijn alleen als ik het aan geeft,
zonder trekken. Als hij trekt leidt je hem met de lijn
weg en laat je hem zitten en geeft dan een snoepje.

Het is heel moeilijk eenmaal ingesleten trekgedrag af
te leren bij een volwassen hond. Daar zal ik maar
duidelijk over zijn. Als het er eenmaal in zit, krijg je het
er echt niet makkelijk meer uit. En dat is echt
vervelend, want 25-30 kg aan een lijn, trekkracht is niet
grappig. Je ligt zo op je gezicht. Ik heb genoeg
verhalen van mensen die bont en blauw en met
kapotte knieën hun honden jaren hebben
meegesleept, of liever gezegd, die honden hebben
hen meegesleept. Onverstandig, en niet goed voor je
lichaam.

Als allereerste zou ik de “al trekkende hond” nooit
meer ergens naartoe laten gaan waar hij naartoe wil.
Een drol, een kind, een volwassene, bekend of
onbekend, een andere hond, het maakt niet uit. Zij
bepalen niet wat er gebeurt. Dat doe jij ten alle tijde. Ik
hou de hond altijd aan de zelfde zijde naast me. Ik pak
daarbij een korte sleeplijn, waarvan ik het uiteinde in
mijn hand hou en iedere keer als de hond ook maar
een stap voor me uit zet, dan ga ik op de lijn staan, ik
haal hem naar me toe, en geef hem al lopend wat
lekkers.

Vraag van de redactie:

Hoe leer ik een Saarloos het trekken aan de lijn
af?
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Waar je bij de training ook voor moet zorgen is dat de hond op jou gaat letten en niet andersom. Ook
binnenshuis. Mensen gaan te veel naar hun hond zitten staren en dan denkt de hond dat hij bepaalt wat er
gaat gebeuren. Vooral het eerste jaar dat de hond bij je is, zorg je ervoor dat hij vooral naar jou kijkt en dan
beloon je hem. Dan krijgen ze veel minder de neiging om hun zin door te drijven. En dat heeft veel invloed op
het trekgedrag. De keerzijde daarvan is dat hun zelf oplossend vermogen minder wordt gestimuleerd. Maar
dat kun je apart trainen. Honden doen waar ze zelf zin in hebben. Als ze de gelegenheid krijgen dingen uit te
proberen, worden ze daar slimmer van. Als ze te “slaafs” gemaakt worden, dan is dat dus doorgaans minder
het geval.

Als je oudere trekkende hond een “terugbreng-hond” is dan zou ik sowieso heel streng zijn, in ieder geval het
eerste jaar en veel beperking opleggen. Honden houden van duidelijkheid en regels, die voelen zich daar
veilig bij. Wij vermenselijken honden veel te veel en denken dat het zielig is. Onzin.

Met een Saarloos blijft het zo dat ze iets altijd blijven uitproberen. Het autonome zelfsturende zit er bij een
Saarloos heel sterk in. Dus ook al heb je het niet trekken goed aangeleerd of het trekken afgeleerd, er komt
een moment dat ze het toch proberen. Dan mogen ze best flink op hun donder krijgen. Dan weten ze weer
dondersgoed wat de bedoeling is.

Vraag het aan Marijke

Vervolg...

Je kan daarbij het commando “naast” gebruiken. Sommige
honden eten te veel en doen niets voor een snoepje, maar dat
is een ander probleem dat we al eens hebben besproken. Je zal
deze oefening wel een half jaar of langer moeten volhouden. En
heel erg consequent zijn. Pas dan heb je kans dat je hond het
trekken afleert. En pas als de hond niet meer trekt, mag de lijn
er af, mits hij natuurlijk komt als je zijn naam roept. 

De meeste honden hebben overigens de neiging 1 tot 2
stappen voor je uit te lopen. Wel leuk om te weten dat voor
blindengeleidehonden geldt, dat een beetje trekken juist
handig is. Logisch natuurlijk, omdat ze hun mens moeten
leiden. Als je ze van jongs af aan leert niet te trekken, moet je ze
dat daarna alsnog weer aanleren. Ongewenst gedrag -in dit
geval “niet trekken”- af leren is dan lastiger, dan het gewenste
gedrag “het trekken”, (weer) aan te leren.

Marijke Saarloos en redactie

Athena in het gras, kijkend naar de wereld
die voorbijkomt, zonder te trekken

Het kan dus, wel dat trekken afleren, maar je moet
koppiger zijn dan de Saarloos. 

En lukt het toch niet, en je hebt hulp nodig, vraag
het aan Marijke!
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Martine Schaap en Kenai zwemmen – ook met dit weer!- nog steeds in
zee. 

Waarom?

“In juni 2004 kreeg ik netelroos. Erg vervelend, want het jeukt verschrikkelijk
en ik kon daarom slecht slapen. Wat erg hielp was koud douchen en
zwemmen in zee. 

Toen ik op mijn werk vertelde dat ik het zwemmen in zee zo lekker ging
vinden en eigenlijk dat de hele winter wilde doen, waren er collega’s die dat
ook een leuk idee vonden. Omdat we in Katwijk een zwemclub hebben die
de ‘walrusclub’ heet, dacht ik dat ‘zeemeerminnen’ wat beter bij ons zou
passen.

Ik doe alles met de honden, dus Kenai zwom ook mee. Ik dacht wel; hoe
moet dat nou in de winter? Kan hij onderkoeld raken? Hij is tenslotte ook al
10 jaar oud. Geen jonge gozer meer. 

Ik heb die vraag gesteld in de groep Saarlooswolfhonden op internet en de
meeste zeiden Als hij al in de zomer begonnen is en steeds blijft gaan, went
hij aan de kou. En hij kiest er zelf voor. 

Het is nu februari en we doen het nog steeds wekelijks. Soms zelfs 2 keer in
de week. En meneer vindt het niet erg maar is wel blij wanneer we weer uit
het water zijn.

We zijn zelfs in de nieuwsbrief van het werk verschenen. Zo ontpopt Kenai
zich als een ware Zeemeerman!”

Zwemmen met Kenai

...

Kenai en Martine

In de zee zwemmen

Martine Schaap

Kenai pootjebaden
in de zee

De zwemclub
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AVLS
Mede door alle gezondheidsproblemen en
struisvogelpolitiek binnen de oude
vereniging is uiteindelijk de AVLS opgericht.
Jan was de eerste voorzitter “Gezondheid en
fokbeleid”, en deze stonden en staan hoog in
het vaandel. Binnen de AVLS is een aantal
jaren geleden in verband daarmee het
“Outcross project” van start gegaan, Jan
heeft toen al gezegd: als het ooit op ons pad
komt, moeten we er wel voor open staan!” 

Astrid en Jan delen hun Saarloos-verhaal

Wes
Thajaska hebben we 2 jaar gehad en is in 2004 op de
respectabele leeftijd van ruim 13 overleden. Wij hadden wel
weer ruimte en hebben toen een paar maanden later Wes
opgevangen, een reu van 9. Wederom een hond met een fijn
karakter. Wes bleek geboren bij Bertus Strijk en hij was
verheugd te horen dat Wes via omzwervingen, zelfs via
Engeland, uiteindelijk bij ons terecht was gekomen. 

Igor 
Inmiddels hadden we goede contacten met Bertus en Coby
en vielen wij voor een pup uit het nest van hun Oscar en
Solo. Igor was zijn naam. Zo hadden we opeens drie SWH-
en! Luca en Igor waren voor andere honden niet altijd de
makkelijkste karakters. Maar voor ons waren ze geweldig, we
konden er mee lezen en schrijven. In 2008 is Wes overleden:
ook hij werd ruim 13 jaar. 

Met Luca en Igor hebben we fijne jaren gehad, ze gingen
altijd mee op vakantie. Vooral veel wandelvakanties in
Frankrijk. Reisjes, verhuizen, het maakte voor hun niet uit;
waar wij waren, was hun plek. In 2016 is ook Luca overleden,
ze was inmiddels al 14 jaar geworden. Onze eerste SWH
pupje dood. Dat doet pijn. Ook nu dat ik het opschrijf,
springen er weer tranen in mijn ogen. En toen hadden we
alleen Igor nog. Eén hond, dat was toch een stuk praktischer,
leek het. Familie en vrienden wisten altijd wel dat wanneer
we kwamen wel de honden er bij waren en het zijn niet de
kleinsten. Niet iedereen vindt dat even fijn. Met één lijkt dat
dan makkelijker.

Luca & Thajaska 
In 2000 hebben wij ons aangemeld voor onze eerste SWH, dat was toen nog bij de “oude” vereniging
NVSWH. Na een ballotage-tijd van maar liefst 2 jaar kwam in 2002 Luca, ons eerste SWH-teefje. Zo verguld
dat we waren met haar en besmet met het SWH virus, kregen we 4 maanden later al een herplaats teefje van
11 jaar oud erbij, Thajaska. Hoe fijn is het dan om te zien dat de opvoeding van zo'n jong ding grotendeels door
een volwassen hond wordt overgenomen. Onze plannen om met Luca ook een keer een nestje te doen,
werden helaas door de erfelijke aandoening OCD aan de knie tenietgedaan. 
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Astrid en Jan delen hun Saarloos-verhaal

Viggo
En op ons pad kwam het: Marijke Saarloos had een outcross
nest SWH x Elandhond in de planning en vroeg ons of we
daar dan ook een pupje van wilden hebben. In eerste
instantie was ik terughoudend. Weer een pup in huis, we
hadden het net zo makkelijk met alleen Igor. Maar
uiteindelijk zijn we natuurlijk toch gevallen voor Viggo, een
reutje. En zo kwam Viggo in april 2018 en heb je toch wéér 2
honden, maar wat een genot! 

We hadden een vakantie gepland in mei, Viggo was nog te
jong om te reizen en is terug gegaan naar Marijke en Gerard.
Helaas is tijdens die vakantie Igor onverwachts op 11 jarige
leeftijd overleden, wat een schok. Dit was niet te bevatten,
waarschijnlijk heeft hij een inwendige bloeding van een milt
tumor gehad, het was binnen 24 uur voorbij. Dit schijnt
vaker voor te komen bij grote honden. Kleine tumoren
kunnen gaan bloeden, maar dat herstelt vaak weer. Achteraf
denken we dat hij dat ook in februari van dat jaar gehad
heeft en vervolgens in mei een fatale bloeding. En zo waren
we weer terug bij één hond. 

Gezien onze ervaringen met het soms lastige karakter van
de SWH waren we aangenaam verrast dat Viggo een erg
open, vrij en vriendelijk karakter heeft. Dat zal ongetwijfeld
de inbreng van de Elandhond zijn. 

Astrid en Jan delen hun saarloos-verhaal
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Zoran
Het duurde niet lang of er kwam alweer een
verzoek om een herplaatser op te vangen: in
september 2018 kwam Zoran bij ons, een reu
van 7 jaar. Helaas door wat
gedragsproblemen, met name
verlatingsangst kon hij niet meer bij zijn
baasjes blijven. De eerste weken waren erg
spannend, hij was erg afstandelijk, maar
gaandeweg begon hij zich wel aan ons te
hechten. Vooral aan Astrid: waar zij in huis
gaat, daar komt hij mee en dat is prima. Ook
samen met Viggo ging het heel goed, ze
speelden graag samen. Ook het alleen
samen thuis zijn ging goed. Je moet er dan
wel héél goed om denken dat er niets
rondslingert. Zoals je tas, agenda,
portemonnee, etc. Want die heeft hij
meerdere keren kapot gevreten. Het heeft
heel wat gekost om Astrids leren werktas
telkens weer te herstellen. Niet te vergeten
het aanvragen van diverse passen,
identiteitskaart, rijbewijs, aanschaf nieuwe
agenda's en ga zo maar door. Ook zijn we
een paar keer bij de dierenarts geweest
omdat hij puur uit stress hele pakjes
zakdoeken met folie en al opvrat. Gelukkig is
de stress een stuk minder geworden en leer
je je spullen op te ruimen. Zoran is een
enorme knuffelkont, ook voor mensen die hij
amper kent. Als de vibes maar goed zijn,
accepteert hij veel. 

Vervolg...
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Astrid en Jan delen hun Saarloos-verhaal

Beaudil 
Onze Viggo werd, als gezegd, geboren vanuit het outcross
project SWH x Elandhond en was dus een F1 outcross. We
werden gevraagd om hem in te zetten voor een dekking
terug op een SWH teefje. Dat was Ziva van Philine Bos:
daaruit zijn 6 prachtige F2 pups geboren, 1 teefje en 5
reutjes. Ook deze pupjes hebben allemaal een open, sociaal
karakter. Jonna is een van deze F2 pups en is van Ingeborg
en Robbert. Toen wij hoorden dat zij een dekking van Jonna
in de planning hadden, hebben we geen moment
getwijfeld. Wij willen wéér een pup! Wat is er mooier dan
een pup uit je eigen lijn!!? Jonna heeft met Malchik (F2
Northern Inuit) in juli 2024 een prachtig nest van 6 pups
gekregen, 1 reu met 5 teefjes. Op advies van Ingeborg
hebben wij uit het nest Beaudil gekregen en zij is dus een
kleindochter van onze Viggo. Catinka heeft zich ontfermd
over Beaudil, ze was haar stabiele factor tijdens de autoritjes
als we gingen wandelen. Ook met Viggo en Zoran ging en
gaat het heel goed. Ze speelt erg leuk met Viggo en mag
graag Zoran uitdagen. Wetende dat hij niet zo flexibel meer
is. De deugniet!  Helaas is Catinka op 20 november
onverwachts overleden. Waarschijnlijk ook weer een
inwendige bloeding, hetzelfde als bij Igor. Gelukkig is het
heel snel gegaan. Ze heeft in de korte 3 maanden die ze bij
ons was een onuitwisbare indruk gemaakt. We missen haar
dan ook nog steeds. Beaudil is een erg makkelijk, lief en
knuffelig pupje. De opvoeding wordt grotendeels door de
volwassen honden gedaan, wij sturen soms wat bij.
Inmiddels is Zoran alweer bijna 14 jaar en weten we dat het
afscheid gaat komen. Zijn achterpoten zijn helaas niet zo
goed meer, hij lijkt wat verlammingsverschijnselen te
hebben. Maar hij heeft geen pijn, is nog even enthousiast
voor de wandeling en komt op zijn manier nog steeds achter
ons aangerend. Samen met Viggo en Beaudil genieten we
elke dag van hem. 

Eind juni gaat onze grote droom in vervulling, we emigreren
dan naar Frankrijk, met onze drie SWH-en! We hebben daar
alle tijd en ruimte voor de honden en hopen over een paar
jaar ook met Beaudil een keer een nestje te krijgen. 

Dus, wie weet…….en misschien tot ziens in Frankrijk! 

Catinka
In augustus 2024 kregen we van Bertus Strijk de vraag om zijn oude teefje Catinka van 13 jaar op te vangen.
Vanwege persoonlijke omstandigheden kon hij niet meer voor haar zorgen en zocht een goed plek voor haar.
Het is niet niks om op zo'n hoge leeftijd nog te verkassen. De eerste paar weken waren zichtbaar moeilijk voor
haar. Ze zocht geen contact, lag op haar matje in de keuken. Ging wel makkelijk mee uit, liep los mee, een erg
makkelijke lieve hond.  Na een paar weken zijn we op vakantie gegaan, ook Catinka ging mee. Dat heeft haar
goed gedaan, ze kwam steeds meer uit haar schulp. Ze kwam ook wel een knuffel halen. Weer thuis, kwam
ze ook steeds vaker bij ons in de buurt liggen. Ze had haar plekje weer gevonden. 

Jan & Astrid Dirkzwager

Vervolg...

Beaudil (outcross), Cathinka (herplaatser), Zoran
(herplaatser), Viggo (outcross)
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Kijk Zorii,  

Ik hoor het me nog zeggen tegen mijn andere roedel- meiden: “Meiden,
even lief zijn, ik kom zo weer.” Wist ik veel dat wat ik nu weet. Het is
spekglad in het Belgische en ik heb mijn vriend Anton overtuigd mij ‘even’
te rijden; “Het is écht een kwestie van hooguit 10 minuten paraderen voor
de keurmeester en dan gaan we weer lekker knus huiswaarts.” Wist ik veel
dat wat ik nu weet. Ik had me goed voorbereid; ring 8, nummer 883, nette
kleding en mijn snelle calculatie van 14 voorgaande Afghanen zegt mij dat
ik rond pakweg 11.00 uur aan de beurt zou zijn met Zorii. Maar ergens
knaagde het bij mij.. 

Éénmaal goed en wel geparkeerd, trek ik vanuit mijn onderbuikgevoel een
sprintje naar de Ambiorix hal. Argwanende Zorri meetrekkend en
geïrriteerde Anton achter mij aanhobbelend. “Shit: twee hallen in de
Ambiorix hal”.. Alsof plots de schijnwerpers op ring 8 verscheen, werd ik de
juiste hal ingezogen. Geen Afghanen? Ik kijk angstvallig naar de klok. Twee
hulpjes van de keurmeester vangen mijn blik terwijl de keurmeester druk
doende is met een ander ras. Afkeurend en geïrriteerd hoor ik ze denken
“ARGGHH weer zo’n typisch hysterische hollander”. 

Mijn gothic- keurmeester is voor mij niet leesbaar. Ik bestudeer haar
motoriek hoe ze bedenkelijk haar kin krabt. Totdat ze binnensmonds vier
verlossende woorden loost: ‘Beautifull, more than beautifull’. Nou, laten we
wel wezen. Ze had het echt niet over mij. Want de achteraf foto’s
verklappen me dat ik vergeten was mijn nacht-knot uit mijn haren te
halen. De judge in black overhandigt mij daarbij een papiertje dat me doet
denken aan de spaar-actie flappen van de Jumbo met daarop aangekruist
Best teef, Best Junior, Best of Breed. Daarbij kijkt ze me doordringend aan
en in weinig woorden wijst ze me erop dat ik later die dag de erering in
moet. Nederig kijk ik naar Anton die zijn hele vrije zondag in Zorii’s
gegeeuw- en mijn onnozele glimlach- ziet opgaan. Óp naar de erering!

Best of Breed Zorrii
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Madeleine Scheeren

Met de staart tussen mijn
benen, loop ik naar de minst
geïrriteerde hulp. Mijn meest
onnozele smoelwerk gooi ik
in de strijd om mijn
verontwaardigde woorden
kracht bij te zetten; “Euhh..
ben ik te laat?” Om je een
vreselijke ordinaire bekvecht-
partij tussen een Belg en een
Nederlander te besparen,
deel ik dan ook maar beter
alleen hulpjes laatste
woorden: “Ga je maar meteen
klaarmaken want je moet na
deze hond meteen op.” Met
mijn lach, dat ritmisch
samengaat met Zorii’s
gegeeuw, waar Beethoven
zijn vingers bij zou aflikken,
sta ik nog geen vijf minuten
later in ring 8 voor een
roemeense gothic- achtige
verschijning. Ik probeer een
glimp van Anton op te
vangen die nog in gevecht is
met mijn achterlatende
jassen, tassen, poepzakjes,
extra riemen,
hondensnoepjes en alle
chaos die ik sowieso al altijd
met mij meedraag, voor een
laatste checklook. 
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Tien minuten later lopen we met een zalfje, een strip
pillen, een enorme anti-likkap en een halfblote hond
weer naar buiten. De onsteking laat zich gelukkig goed
behandelen en Brom ook, nadat hij ontdekt heeft dat
hij voor elke inzalfbeurt beloond wordt met een
snoepje. 

Nu zijn we bijna twee maanden verder en is de
ontsteking – die veroorzaakt bleek door een
insectenbeet – allang en breed weg. Maar het haar is
nog altijd niet helemaal terug. Wekenlang leek het
erop alsof er helemaal geen haar meer op zou komen,
en onze wolfhond als naturist door het leven zou
moeten. Inmiddels is er een dun donsvachtje op de
plek gekomen en heb ik goede hoop dat Brom zijn
knappe grijze pak weer helemaal terug krijgt. Dat wil
zeggen: als de insecten hem met rust laten deze lente. 

Zoeffff! Met een paar ferme uithalen van zijn scheerapparaat haalt de
dierenarts onze halve hond kaal. Twee keer met je ogen knipperen en het is
gebeurd. De medische trimbeurt legt een ontstoken plek bloot die nog een
stuk groter is dan we al vreesden: formaatje mannenhand, felrood, met
vloeistoffen in verschillende kleuren die door de huid heen sijpelen. Brrrr....

Gwendelyn Luijk

De Column

Komt een hond bij de dokter

Brom zijn
kale lege
plek is op
zijn rug te
zien

Een dag eerder was er nog weinig aan de hand. Tijdens het uitlaten
signaleerde ik een piepklein plekje, maakte een mentale aantekening het
'in de gaten te houden' en ging door met mijn dag. De volgende ochtend is
die plek een stuk groter, pijnlijker en smeriger om te zien. In de overvolle
wachtkamer van de dierenarts krijgen we her en der de vraag of het
besmettelijk is. De dierenarts – een door de wol geverfde zestiger die alles
wel gezien heeft – is gelukkig minder onder de indruk. “Ha, een hotspot!”,
roept hij vrolijk. “Een lekker grote.” En daar komt het scheerapparaat
tevoorschijn. 
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Freyja x Ghost
keuring

Nieuwjaars-
wandeling

Wandeling
Delft

Kyra x Silla
keuring
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Wandeling Schoorl

Outcrosskeuring
Kyra x Silla

Nest van
Freya

Wandeling
Schoorl
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